

[Text]

Mr. Joyal: Yes, I understand.

The Chairman: It will now be done for the next and succeeding meetings.

Mr. Joyal: Thank you very much.

My first questions would be on the activities of the Public Accounts Committee.

In the Wilson Report there is, I think, a very significant recommendation. That is the 24th recommendation, which is re-expressed in your paragraph 2.20 and which would lead us to recommend to the House some change to the Standing Orders of the House of Commons.

I have noticed, too, that in a subsequent paragraph, which is numbered 2.26, you mention that if we are to reassess our way and our priorities in terms of dealing with your report, it is implicated that we should accept recommendation No. 24.

I have myself paid attention in the past to the meaning of that recommendation and I have tried to see in which part the Standing Orders of the House should be amended to give effect to that recommendation. It is my very first point that it is impossible to cope with what you are suggesting, that we deal effectively with your report in the following year, if we are not to have the automatic reference to the Public Accounts Committee.

If we are to adopt such an amendment we of course will be led to adopt the way that the Public Accounts Committee is called upon by the House Leader. I would ask you at this very point if that special recommendation has been discussed in your meeting with the Treasury Board Chairman in order to seek government approval of that recommendation. If it has not been dealt with in your meeting with the Treasury Board, I would then make the suggestion that we do consider as a recommendation of that Committee that we include in our first report to the House that priority should be given to that amendment. It seems to me that it is a very basic administrative type of change that we have to make if we are to operate in a more fixed and regular way of proceeding.

The Chairman: Thank you, Mr. Joyal. Mr. Macdonell.

Mr. Macdonell: Mr. Chairman, that particular matter has never been the subject of discussion between me and any official of government.

Mr. Joyal: So I then make my second point, Mr. Chairman, that we should include that recommendation in our first report to the House, that the House give recommendation to No. 24 of the Wilson Report, mentioned in paragraph 2.20 of this morning's, reference that consideration be given by the House to amendment of the Standing Orders of the House so that the report of the Auditor General be referred immediately to the Standing Committee on Public Accounts and that the Committee be formed in a reasonable period of time after each Parliament is called.

The Chairman: Thank you very much. It is a very worthwhile recommendation and suggestion, Mr. Joyal.

[Interpretation]

M. Joyal: Je comprends.

Le président: Mais nous allons le faire pour la prochaine réunion et pour les réunions à venir.

M. Joyal: Merci beaucoup.

Mes premières questions concernent les activités du Comité des comptes publics.

Il se trouve dans le rapport Wilson une recommandation importante, à savoir, la 24^e, laquelle se retrouve dans l'alinéa 2.20 de ce document, et qui propose que nous recommandions à la Chambre la possibilité d'apporter une modification aux Règlements de la Chambre.

Plus loin dans votre rapport, à l'alinéa 2.26, vous dites que nous devrions adopter la recommandation n° 24 si nous voulons faire une nouvelle évaluation de nos tâches et de nos priorités en tenant compte de votre rapport.

Je me suis penché sur cette recommandation moi-même en essayant de voir comment on pouvait modifier le Règlement de la Chambre, afin de rendre possible l'adoption de ladite recommandation. Tout d'abord, je suis d'avis qu'il serait impossible de faire ce que vous proposez, à savoir, adopter vos recommandations dans l'année à venir, si on ne se rapporte pas automatiquement au Comité des comptes publics.

Si une telle recommandation est adoptée, il va falloir que nous agissions selon les conseils qui nous seront donnés par le Leader à la Chambre. Je vous demande tout de suite si, au cours de votre réunion avec le Président du Conseil du Trésor, vous avez parlé de cette recommandation spéciale. Si vous n'en avez pas parlé, je propose que notre premier rapport à la Chambre recommande que l'étude de cet amendement ait priorité. Il semble qu'il s'agit d'une modification fondamentale que nous serons obligés d'adopter si nous voulons procéder avec nos travaux d'une manière plus régulière.

Le président: Merci, monsieur Joyal. Monsieur Macdonell, vous avez la parole.

M. Macdonell: Je n'ai jamais discuté de ce sujet avec un représentant quelconque du gouvernement.

M. Joyal: Je vais donc passer à mon deuxième point. Je propose donc que notre comité inclue dans son premier rapport la recommandation que la Chambre donne priorité à l'étude de la recommandation n° 24 du rapport Wilson, à laquelle on fait allusion dans l'alinéa 2.20 du document qui est devant nous. Je propose que la Chambre considère la question de la modification du Règlement de la Chambre, pour que le rapport de l'Auditeur général nous soit renvoyé immédiatement, et que le Comité des comptes publics soit formé dans un délai de temps raisonnable, après la convocation de chaque législature.

Le président: Merci beaucoup. Vous faites bien de faire une telle recommandation.